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ОБЩАЯ ХАРАКТЕРИСТИКА РАБОТЫ 

 

Магистерская диссертация: 94 с., 12 рис., 12 табл., 75 источников, 1 прил. 
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НАЛОГООБЛОЖЕНИЕ ФИЗИЧЕСКИХ ЛИЦ, ПОДОХОДНЫЙ НАЛОГ, 

ПОДОХОДНОЕ НАЛОГООБЛОЖЕНИЕ, НАЛОГ НА ДОХОДЫ 

ФИЗИЧЕСКИХ ЛИЦ. 

 

Целью магистерской диссертации является исследование 

функционирования систем подоходного налогообложения доходов граждан в 

мире и разработка рекомендаций и предложений по совершенствованию 

системы налогообложения граждан в Республике Беларусь. 

Актуальность темы магистерской диссертации обусловлена тем, что на 

современном этапе подоходный налог является не только одним из основных 

источников поступлений в государственный бюджет, но и важным структурным 

элементом экономики. Без выбора надлежащей шкалы и ставок подоходного 

налогообложения невозможна реализация эффективной налоговой политики 

государства. 

Объектом данной магистерской диссертации является система 

подоходного налогообложения физических лиц. 

Предмет работы – особенности системы подоходного налогообложения 

физических лиц в Республике Беларусь. 

В работе исследована система подоходного налогообложения граждан, 

выявлены особенности налогообложения доходов физических лиц в Республике 

Беларусь и Китайской Народной Республике, проанализированы проблемы и 

перспективы развития системы подоходного налогообложения граждан в 

Республике Беларусь, разработаны мероприятия и предложения по 

совершенствованию системы налогообложения граждан в Республике Беларусь. 

Новизна полученных результатов заключается в разработке системы 

мероприятий по совершенствованию развития системы подоходного 

налогообложения в Республике Беларусь. 

 

  



 
 

GENERAL DESCRIPTION OF WORK 

 

Master’s dissertation: 94 p., 12 fig., 12 tables, 75 sources, 1 application 

 

Keywords: TAXATION SYSTEM, TAXATION OF NATURAL PERSONS, 

INCOME TAX, INCOME TAXATION, PERSONAL INCOME TAX. 

 

The purpose of the master’s dissertation is to study the functioning of systems 

of personal income taxation of citizens in the world and to develop recommendations 

and proposals for the improvement of the system of taxation of citizens in the Republic 

of Belarus. 

The relevance of the topic of the master’s dissertation is associated with the fact 

that at the present stage, income tax is not only one of the main sources of revenues to 

the state budget, but also an important structural element of the economy. Without 

choosing the proper scale and rates of income taxation, it is impossible to implement 

an effective tax policy of the state. 

The object of this master’s dissertation is the personal income taxation system. 

The subject of the work is the peculiarities of the personal income taxation 

system in the Republic of Belarus. 

The work considers the system of income taxation of citizens, identifies the 

features of taxation of income of natural persons in the Republic of Belarus and the 

People’s Republic of China, analyzes the problems and prospects for the development 

of the system of income taxation of citizens in the Republic of Belarus, elaborates 

measures and proposals to improve the system of taxation of citizens in the Republic 

of Belarus. 

The novelty of the obtained results comprises the development of a system of 

measures to improve the development of the income taxation system in the Republic 

of Belarus. 

 

 



 
 
 


